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P R O T O K Ó Ł Nr XXV/2017 

z obrad XXV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dniu 9 listopada 2017 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2017 – 2025. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportu 

na rok 2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2018 na obszarze gminy Stara Biała. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 116/XII/16 Rady Gminy Stara Biała                   

z dnia 5 maja 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Mazowieckiego na realizację zadań publicznych w postaci wykonania i przekazania 

dokumentacji technicznej na rozbudowę drogi wojewódzkiej nr 559 relacji Lipno-Płock                

w miejscowości Maszewo Duże. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych 

kandydatów na ławników. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Maszewie Dużym, składającego się z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym i z dotychczasowego 

Gimnazjum im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Starej Białej w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Jana Pawła II w Starej Białej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Starych Proboszczewicach, składającego się z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Starych Proboszczewicach i z dotychczasowego Gimnazjum w Starych 

Proboszczewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Starych Proboszczewicach. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Wyszynie w Zespole Szkolno-
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Przedszkolnym w Wyszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Kornela 

Makuszyńskiego w Wyszynie w zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, wicedyrektorom 

szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała                           

z organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy                       

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych                 

z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo 

Duże. 

24. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Stara Biała za 

rok szkolny 2016/2017 wraz z wynikami egzaminu gimnazjalnego kl. III. 

25. Przedstawienie informacji dotyczącej analizy oświadczeń majątkowych. 

26. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

27. Zapytania i wolne wnioski. 

28. Zakończenie obrad.     .         
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XXV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 

Rozpoczęła się o godz. 9.06  i zakończyła o godz. 13.35. 

Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

 

Ad. 1.  

Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 

wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 

Wójta, sołtysów, pracowników Urzędu Gminy oraz zaproszonych gości: Marka Moderackiego 

– Radnego Powiatu Płockiego i Krzysztofa Ławniczak – eksperta Wojewody Mazowieckiego. 

 

Ad. 2.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  

 

Radny Hubert Murawski poprosił o wykreślenie punktu 12 z porządku obrad, tj. podjęcie 

uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. Wniosek swój argumentował tym, że jest to 

bardzo ważna sprawa dotycząca zadłużenia Gminy i powinna być wcześniej omówiona na 

każdej komisji, a była omawiana tylko na jednej. Zaproponował, aby najpierw przedyskutować 

temat na posiedzeniach komisji, a następnie, na kolejnej sesji umieścić w porządku obrad punkt 

dotyczący podjęcia uchwały w tej sprawie. 

 

W związku z wnioskiem złożonym przez Radnego Huberta Murawskiego, Przewodniczący 

Rady poddał pod głosowanie wykreślenie punktu 12 z porządku obrad. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 2 radnych 

                                  „przeciw” 10 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 3 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (10 głosów 

„przeciw”) odrzuciła  wniosek. 

 

Wobec braku dalszych wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek obrad. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 1 radny 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (14 

głosami „za”) przyjęła zaproponowany porządek obrad,  który przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXIV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
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5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 

6. Pytania do zaproszonych gości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2017 – 2025. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Stara Biała. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportu 

na rok 2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2018 na obszarze gminy Stara Biała. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 116/XII/16 Rady Gminy Stara Biała                      

z dnia 5 maja 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

Mazowieckiego na realizację zadań publicznych w postaci wykonania i przekazania 

dokumentacji technicznej na rozbudowę drogi wojewódzkiej nr 559 relacji Lipno-Płock                

w miejscowości Maszewo Duże. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do zaopiniowania zgłoszonych 

kandydatów na ławników. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Maszewie Dużym, składającego się z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym i z dotychczasowego 

Gimnazjum im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Starej Białej w ośmioletnią Szkołę Podstawową 

im. Jana Pawła II w Starej Białej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

w Starych Proboszczewicach, składającego się z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Starych Proboszczewicach i z dotychczasowego Gimnazjum w Starych 

Proboszczewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Starych Proboszczewicach. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Wyszynie w Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Wyszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Kornela 

Makuszyńskiego w Wyszynie w zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, wicedyrektorom 

szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała                    

z organizacjami pozarządowymi  oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy                  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 

przebiegu. 
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23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych                 

z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo 

Duże. 

24. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Stara Biała za 

rok szkolny 2016/2017 wraz z wynikami egzaminu gimnazjalnego kl. III. 

25. Przedstawienie informacji dotyczącej analizy oświadczeń majątkowych. 

26. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

27. Zapytania i wolne wnioski. 

28. Zakończenie obrad.     .         

 
 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia XXIV Sesji Rady Gminy. Stwierdził, że do rozpoczęcia sesji radni nie 

wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokołu. Następnie zapytał, czy są uwagi do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz zgłosił naniesienie zmiany w jego 

wypowiedzi, tj. nazwę „plan uzdrawiania lasu” zastąpić nazwą „plan urządzania lasu”. 

 

Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt protokołu 

z sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXIV Sesji Rady Gminy przyjęto 

jednogłośnie (15 głosów „za”). 
 
 

Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami.  

Informacje dot. realizowanych inwestycji: 

- Budowa drogi gminnej 291329W w Nowym Trzepowie (łącznik pomiędzy drogą powiatową 

a drogą krajową nr 60) – położono obydwie warstwy nawierzchni asfaltowej. Do zakończenia 

pozostaje budowa poboczy i części przepustów. 

- Budowa ul. Słowackiego i Różana oraz droga  przy hurtowni płytek – jest drobne opóźnienie, 

ale inwestycja powinna zakończyć się w tym roku. 

- Budowa części ul. Weneckiej w Brwilnie – jest na końcowym etapie, pozostało wykonanie 

skrzyżowania z drogą wojewódzką 562. 

- Budowa hali sportowej  w Maszewie Dużym - do połowy listopada powinien być zakończony 

montaż dachu. 

- Droga w tzw. gęstej wsi – w trakcie wykonywania jest mapa do celów projektowych. Jeżeli  

wszystkie sprawy formalne zostaną załatwione, realizacja rozpocznie się wczesną wiosną 2018 

roku. 

Dodatkowo Wójt poinformował: 

- Wójt zapoznał radnych z pismem Prezesa Sądu Rejonowego w Płocku w sprawie określenia 

jednostek organizacyjnych w których będą wykonywane prace w ramach kary ograniczenia 

wolności i prac społecznie-użytecznych dla osób które naruszyły prawo i zostały prawomocnie 

skazane przez sądy. Wymiar wykonywania pracy to ok 30 godz. w ciągu miesiąca.                                    

W odpowiedzi na to pismo, poinformowano, że Gmina może powierzyć skazanym 
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wykonywanie prac porządkowych w szkołach, Urzędzie Gminy, na terenie spółki Gospodarka 

Komunalna „Stara Biała” oraz Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 

- Zakończyły się działania dotyczące komunalizacji działki 120/1 w Nowych 

Proboszczewicach.  Gmina otrzymała decyzję Wojewody potwierdzającą nabycie tej działki                

z mocy prawa. 

- Zostało zlikwidowane dzikie wysypisko śmieci w Nowych Proboszczewicach. Na tym terenie 

zostaną posadzone drzewa przez Spółkę Orlen. Teren został ogrodzony, niestety część 

ogrodzenia została zniszczona. 

- W nawiązaniu do uchwał dot. miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla  

części obszaru wsi Maszewo i Nowa Biała, Wojewoda wszczął postępowanie nadzorcze.                   

W przypadku uchwały Nr 214/XXIV/17 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego dla części obszaru wsi Nowa Biała, Wojewoda wydał 

rozstrzygnięcie nadzorcze i stwierdził nieważność w zakresie niektórych ustaleń, tj. plan 

miejscowy funkcjonuje wraz z rozstrzygnięciem Wojewody. W przypadku uchwały Nr 

213/XXIV/17 w sprawie uchwalania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części obszaru wsi Maszewo, Wojewoda nie stwierdził nieważności; 

- Została podpisana umowa w Mazowieckiej Jednostce Wdrażania Projektów Unijnych na 

Program „Radosne Przedszkolaki” w gminie Stara Biała.  

- Projekt rewitalizacji Ogorzelic, który został zakwalifikowany do oceny formalnej, został nisko 

oceniony. Zostało wniesione zażalenie, jednak szansa na otrzymanie dofinansowania do tego 

projektu jest mała. Niska ocena wniosku wynika z charakteru tego terenu. 

- Odnośnie obligacji Wójt wyjaśnił, że temat był wcześniej sygnalizowany. Jeżeli Gmina nie 

pozyska pieniędzy z zewnątrz, nie zostaną zrealizowane żadne nowe inwestycje. Natomiast 

sytuacja finansowa Gminy jest na tyle dobra, że może sobie pozwolić na taki krok. W punkcie 

dotyczącym emisji obligacji będzie krótka prezentacja przygotowana przez firmę 

przygotowującą emisję.  
 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań. 

 

Radny Władysław Mikołajczyk: 

 Podziękował w imieniu własnym i mieszkańców za zlikwidowanie dzikiego wysypiska 

śmieci w Nowych Proboszczewicach. 

 Poparł decyzję dot. emisji obligacji przez Gminę. 
 

Radny Jan Sieradzki: 

 Zapytał czy Gmina otrzymała dofinansowanie do inwestycji, tj. budowy drogi  gminnej 

Trzebuń – Dzięgielewo. 

Odpowiedzi Wójta: 

 Została podpisana umowa z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie budowy drogi 

gminnej w Trzebuniu w wysokości 150 000 zł z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

Została przeprowadzona kontrola, w wyniku której nie stwierdzono żadnych 

nieprawidłowości w realizacji. Gmina wystąpiła z wnioskiem o płatność i oczekuje na 

realizację tej umowy przez Urząd Marszałkowski. 
 

Stanisław Więckowski – Sołtys Maszewa: 

 Zapytał, na jakim etapie jest budowa drogi wewnętrznej położonej na działce 124/1                       

w miejscowości Maszewo.  

Odpowiedzi Wójta: 

 Droga nie została jeszcze rozpoczęta ze względu na konieczność przeprojektowania 

sposobu odwodnienia drogi.  

 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 
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Ad. 5.  

Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 

w okresie między sesjami. 

 

Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 

tematykę posiedzeń. 

Pierwsze spotkanie odbyło się dnia 3 października. Tematem  było funkcjonowanie szkół                       

i przedszkoli. 

Drugie spotkanie odbyło się dnia 7 listopada. Tematem było gospodarowanie mieniem 

komunalnym. 

W sprawach różnych: 

Komisja przedyskutowała temat emisji obligacji. Wójt wyjaśnił, że wykorzystanie obligacji 

jest planowane w pierwszej kolejności na inwestycje, których procedura przygotowawcza już 

się rozpoczęła, czyli drogi, które są już zaprojektowane lub w trakcie projektowania. 

 

Nie było pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Komisja Budżetowa spotkała się 10 października. Przewodniczący Komisji Marek 

Moderacki omówił tematykę posiedzenia, którą było gospodarka przestrzenna                                          

i gospodarowanie mieniem gminnym. 

W sprawach różnych Wójt Gminy poinformował o: 

1. spotkaniu  w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie drogi wojewódzkiej 

559,  

2. kontroli z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego w Warszawie 

zakończonej inwestycji, tj. drogi gminnej Nr 291301W Trzebuń-Dzięgielewo. 

 

 Nie było pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 

Komisja Polityki Społecznej spotkała dnia 17 października. Przewodniczący Komisji 

Hubert Murawski omówił tematykę posiedzenia jaką było realizacja zadań w zakresie 

gospodarki wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy. 

W sprawach różnych Wójt Gminy poinformował o: 

1. terminie planowanej sesji – 9 listopada 2017 roku. 

2. planowanej uchwale do podjęcia na najbliższej sesji dotyczącej sfinansowania planowanego 

deficytu budżetowego poprzez emisję obligacji.  

3. opóźnieniu w aktualnie realizowanych inwestycjach drogowych spowodowanym 

warunkami pogodowymi. 

 

Nie było  pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
 

Ad. 6.  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Powiatu Płockiego Markowi 

Moderackiemu. 

Radny Powiatu Płockiego Marek Moderacki poinformował, że 21 września w budynku 

Uniwersytetu Kardynała Stanisława Wyszyńskiego w Warszawie odbył się Narodowy Kongres 

Trzeźwości., którego tematyką było min. „Rola państwa i samorządów w służbie trzeźwości 

Narodu”. Następnie przedstawił informacje dot. statystyk: 

- 20% społeczeństwa nadmiernie pije alkohol, 

- 1,5 mln dzieci wychowuje się w domach z poważnymi problemami alkoholowymi, 

- w 2016 roku spożycie alkoholu osiągnęło 13 litrów alkoholu na statystycznego Polaka                      

w przeliczeniu na czysty spirytus, 
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- 1 złotówka z tzw. korkowego generuje 4 złote strat w gospodarce i społeczeństwie 

wywołanych problemami alkoholowymi. 

Zaapelował o bardziej rozsądną politykę wobec spożycia alkoholu. Powołał się na badania, 

które dowodzą, że racjonalna polityka w zakresie limitowania dostępności do alkoholu 

przekłada się na zdrowie psychiczne i fizyczne społeczeństwa. Obniżenie spożycia alkoholu 

tylko o 50%  spowodowałoby, że Rząd miałby do zagospodarowania rocznie sporą nadwyżkę 

finansową ok. 20 mld zł. z tytułu oszczędności i dużo więcej z obniżenia kosztów nadmiernego 

spożycia alkoholu. 
 

Następnie Radny Powiatu Płockiego Marek Moderacki poinformował, że wszystkie zadania 

ze strony Powiatu są na bieżąco realizowane. Dnia 29 listopada odbędzie się sesja Rady 

Powiatu, na której podejmowane będą sprawy związane z odśnieżaniem i zimowym 

utrzymaniem dróg. 
 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zadawanie pytań do zaproszonych gości. 

 
Radny Jan Sieradzki: 

 W nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Powiatu, poinformował, że GUS podał wyniki, że 

w 2016 roku spożycie piwa wyniosło 120 litrów na mieszkańca, który ukończył 16 lat. 

 Zgłosił problem drzewa rosnącego przy wyjeździe z pętli autobusowej przy ul. Sierpeckiej 

w Starych Proboszczewicach, które utrudnia widoczność. 

 Poprosił o poprawę stanu odcinka drogi powiatowej – ul. Włoczewskiej ze Starych 

Proboszczewic do Włoczewa – oraz skrzyżowania ul. Włoczewskiej i ul. Bielskiej, ze 

względu na problem wyrw w drodze. 

 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 

 Zgłosił problem wyrw w drodze powiatowej w Ogorzelicach – odcinek drogi od 

skrzyżowania do drogi wojewódzkiej 540. 

 
Odpowiedź radnego Powiatu Płockiego Marka Moderackiego na pytanie radnego Jana 

Sieradzkiego 

 Problem ul. Włoczewskiej był już zgłaszany i było to poprawiane, jednak sytuacja się 

powtarza z powodu jeżdżących tam samochodów ciężarowych. 

 
Prezes Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Jarosław Rydzewski 
poinformował, ze od 25 października Spółka zmieniła siedzibę i adres rejestrowy na ul. 

Andrzeja Kmicica 33, 09 – 411 Biała. Następnie zaprosił do obejrzenia budynku po sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował o kontroli z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego                

w Warszawie dot. przyjmowania oraz załatwiania skarg i wniosków przez Radę Gminy Stara 

Biała. Zapoznał z wystąpieniem pokontrolnym Wojewody Mazowieckiego oraz z odpowiedzią 

Przewodniczącego Rady na wystąpienie pokontrolne i sposobie wykonania zaleceń, tj. 

wprowadzono zmiany w funkcjonowaniu Rady Gminy w zakresie przyjmowania skarg                     

i wniosków, a mianowicie Przewodniczący Rady Gminy w sprawach skarg i wniosków 

przyjmuje w każdą środę w godzinach od 15.30 do 17.00. 

W związku z powyższym i zgodnie z art. 253 Kodeksu Postępowania Administracyjnego, 

Przewodniczący Rady poprosił o możliwe zastąpienie jego osoby podczas dyżuru                                

w przypadku, gdy sam tego dnia nie będzie mógł być obecny.  

 

Następnie Przewodniczący Rady zaprosił na uroczyste obchody 99 rocznicy odzyskania 

Niepodległości przez Polskę, które odbędą się 10 listopada w Szkole Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Starej Białej. 
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Pan Rydzewski dodatkowo poinformował, że Spółka przygotowuje się do radiowego odczytu 

wodomierzy w gminie. W związku z tym będą montowane na wodomierzach przez 

pracowników Spółki specjalne nakładki. Pracownicy będą poruszać się oznaczonym 

samochodem oraz będą posiadać identyfikatory oraz upoważnienie podpisane przez Prezesa 

Spółki. 

Na pytanie radnego Leszka Majczyny odpowiedział, że w związku z radiowym odczytem 

wodomierzy, nie będzie potrzeby wchodzenia do domu inkasenta, ponieważ zasięg jest na tyle  

duży, że odczyt będzie wykonywany z ulicy. Natomiast informacja o stanie wodomierzy będzie 

umieszczona na fakturze. 
 

O godz. 10.35 Przewodniczący Rady zarządził 20 minutową przerwę w obradach. 

O godz. 10.55 wznowiono obrady. 
 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2020. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 
 

Radny Hubert Murawski: 

 Zgłosił, że w projektach uchwał w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stara Biała na lata 2017 – 2025 oraz uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2017 rok, jest już wpisana emisja obligacji. Natomiast podjęcie 

uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych zamieszczone jest dopiero w pkt. 12 

porządku obrad. 

Odpowiedź Skarbnik Gminy: 

 Wyjaśniła, że jest to tylko plan. Jeżeli Rada Gminy nie podejmie uchwały w sprawie emisji 

obligacji, Gmina nie będzie mogła rozpocząć procedury pozyskania obligacji. 
 

Wobec braku dalszych pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 216/XXV/17 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stara Biała na lata 2017 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

gminy Stara Biała na 2017 rok. 

Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Skarbnik Gminy Joanna Turalska, na 

prośbę Przewodniczącego Rady, przybliżyła proponowane zmiany zawarte w projekcie 

uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu. 
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Radny Jan Sieradzki: 

 Zapytał, czy środki finansowe pochodzące z emisji obligacji pozyskiwane będą od 

prywatnej firmy czy z banku. 

Odpowiedź Skarbnik Gminy: 

 Wyjaśniła, że emitentem obligacji będzie bank. Firma przygotowuje i przeprowadza 

procedurę, tj. ogłoszenie przetargu i wyłonienie najbardziej korzystnego emitenta. Źródłem 

dostarczenia środków pieniężnych zawsze będzie bank. 
 

Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 217/XXV/17  zmieniającą Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2017 rok 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

W tym momencie na salę obrad przybył Radca Prawny Henryk Jastrzębski. 
 
 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej z budżetu Gminy Stara Biała. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 218/XXV/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Stara 

Biała (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2018. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wójt Gminy poinformował, że uchwała jest powieleniem uchwały z poprzedniego roku. 

Stawki nie uległy zmianie. 

Radny Marek Moderacki wyraził swoje poparcie dla decyzji o pozostawieniu bez zmian 

stawek podatku od środków transportowych. Uznał, że w związku z poszerzeniem sieci 

płatnych dróg na których obowiązują elektroniczny system poboru opłat via TOLL, 

przedsiębiorcy i tak mają coraz większe koszty. 
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Wobec braku dalszych wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 219/XXV/17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na rok 2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 
 
 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny 

skupu żyta, przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2018 na obszarze 

gminy Stara Biała. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wójt Gminy poinformował, że stawki od 2014 roku pozostają bez zmian. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 220/XXV/17 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta, przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego na rok 2018 na obszarze gminy Stara Biała   
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

O godz. 11.22 Przewodniczący Rady zarządził 5 minutową przerwę w obradach.  

W trakcie przerwy na salę obrad przybył Dyrektor Regionalny Aesco Group Grzegorz 

Józefów. 
 
 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pana Grzegorza Józefów – Dyrektora 

Regionalnego Aesco Group. Następnie poprosił o zabranie głosu w sprawie emisji obligacji 

komunalnych. 

Pan Grzegorz Józefów wyjaśnił , że obligacja jest nowoczesną formą finansowania inwestycji 

jaką bank udziela jednostce samorządowej i wymienił jej zalety. Przedstawił prezentację 

multimedialną gdzie zobrazował i omówił sytuację finansową Gminy, Program Emisji 

Obligacji opiewający na kwotę 10.000.000 zł oraz proces i strukturę spłaty. 

Wyjaśnił, że ze względu na wysokie wartości wskaźnika jednorocznego w latach 2014 – 2016 

oraz w latach prognozy Gmina posiada dużą zdolność do obsługi nowego długu. 
 

Radny Hubert Murawski: 

 Zapytał, czy wcześniejsza spłata generuje dodatkowe koszty. 

Radny Jacek Portalski: 

 Zapytał, czy jest możliwa wcześniejsza spłata obligacji. 
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Odpowiedź experta Aesco Group: 

 Gmina może spłacić wcześniej obligacje. Wcześniejsza spłata nie generuje żadnych 

dodatkowych kosztów. Jednak jeżeli przeznaczy swoje przychody na spłatę ,nie wystarczy 

wtedy pieniędzy na inne inwestycje. 

 

Na prośbę Przewodniczącego Rady, Pan Grzegorz Józefów sprawdził projekt uchwały                  

w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Następnie oznajmił, 

że projekt jest zgodny z tym co zostało przedstawione. 

 

Wójt Gminy zabrał głos i poddał radnym pod rozwagę co będzie lepsze dla Gminy: czy jak 

Gmina będzie realizowała nowe inwestycje, czy jak nie będzie inwestowała i miała nadwyżkę 

w budżecie. 

 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniami na sesję 

projekt uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

Następnie zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 221/XXV/17 w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowej pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 222/XXV/17 w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki                                       

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (uchwała                         

w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

116/XII/16 Rady gminy Stara Biała z dnia 5 maja 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy 
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rzeczowej dla Województwa mazowieckiego na realizację zadań publicznych w postaci 

wykonania i przekazania dokumentacji technicznej na rozbudowę drogi wojewódzkiej nr 559 

relacji Lipno-Płock w miejscowości Maszewo Duże. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

 

Radny Marek Moderacki wyraził niezadowolenie i swoje odczucie wrażenia, że działania               

w tej sprawie są celowo przeciągane. 

 

Odpowiedź Wójta: 

 Cała dokumentacja jest obecnie uzgadniana w Mazowieckim Zarządzie Dróg 

Wojewódzkich. Trudno stwierdzić, że nie ma dobrej woli z tamtej strony. Uzgodnienia są 

już na końcowym etapie. Brakuje jeszcze uzgodnień dotyczących skrzyżowania ul. 

Lipnowskiej z ul. Brzozową i Modrzewiową.  

 

Wobec braku kolejnych wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 223/XXV/17 w sprawie zmiany Uchwały Nr 116/XII/16 Rady gminy Stara 

Biała z dnia 5 maja 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa 

mazowieckiego na realizację zadań publicznych w postaci wykonania i przekazania 

dokumentacji technicznej na rozbudowę drogi wojewódzkiej nr 559 relacji Lipno-Płock 

w miejscowości Maszewo Duże (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu do 

przedstawienia swojej opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego  

w Płocku w wyborach uzupełniających na kadencję 2016 – 2019. 

Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt tej uchwały. Następnie odczytał pismo Prezesa 

Sądu Okręgowego w Płocku zawierające wniosek o dokonanie uzupełnienia listy ławników        

i dodatkowy wybór 2 osób do orzekania w Sądzie Okręgowym w Płocku. 

Radni zgłosili ze swego grona osoby, które zgodziły się na kandydowanie: radnego Stanisława 

Mariana Antoszkiewicza, radnego Marka Krajewskiego i radnego Jana Sieradzkiego. 

Radny Marek Krajewski dodatkowo wyraził zgodę na przewodniczenie komisji. 

Wobec braku zgłoszeń innych kandydatów, a także wniosków oraz pytań ze strony radnych, 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 224/XXV/17 w sprawie powołania Zespołu do przedstawienia swojej opinii              

o zgłoszonych kandydatach na ławników do Sądu Okręgowego w Płocku w wyborach 

uzupełniających na kadencję 2016 – 2019 (uchwała w załączeniu do protokołu). 
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Ad. 16. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Maszewie Dużym, składającego się                      

z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Władysława Stanisława Reymonta             

w Maszewie Dużym i z dotychczasowego Gimnazjum im. Władysława Stanisława Reymonta 

w Maszewie Dużym w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Władysława Stanisława Reymonta                            

w Maszewie Dużym. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 225/XXV/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 

Zespołu Szkół w Maszewie Dużym, składającego się z dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie Dużym                      

i z dotychczasowego Gimnazjum im. Władysława Stanisława Reymonta w Maszewie 

Dużym w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Władysława Stanisława Reymonta                            

w Maszewie Dużym (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Starej Białej             

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Starej Białej. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 226/XXV/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Starej Białej w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 

Pawła II w Starej Białej (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Starych Proboszczewicach, składającego się                           

z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Starych Proboszczewicach i z dotychczasowego 

Gimnazjum w Starych Proboszczewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Starych 

Proboszczewicach. 
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Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 227/XXV/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu 

Szkół w Starych Proboszczewicach, składającego się z dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Starych Proboszczewicach i z dotychczasowego Gimnazjum w Starych 

Proboszczewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Starych Proboszczewicach (uchwała                      

w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego                    

w Wyszynie w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. 

Kornela Makuszyńskiego w Wyszynie w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 

                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 228/XXV/17 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej im. Kornela Makuszyńskiego w Wyszynie w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

w Wyszynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Kornela Makuszyńskiego w Wyszynie                      

w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Wyszynie (uchwała w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 
 
 

Ad. 20. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, 

wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:   „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0  radnych 
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                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 229/XXV/17 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych                                

i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, 

wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara Biała 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 
 
 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Gminy Stara Biała z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2018. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

 

Na pytanie radnego Leszka Majczyny Sekretarz Gminy poinformowała, że na spotkaniu 

konsultacyjnym w sprawie „Programu współpracy Gminy Stara Biała z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2018 rok” była obecna tylko jedna osoba.  

Dodatkowo Wójt Gminy poinformował, że w gminie funkcjonują 3 zarejestrowane 

organizacje pozarządowe z którymi została podpisana umowa dot. realizacji poszczególnych 

zadań publicznych, zleconych i dofinansowanych przez Gminę Stara Biała w 2017 roku.:  

- Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów zarząd Okręgowy w Płocku 

reprezentowany przez Koło nr 33 w Starej Białej, 

- Stowarzyszenie Na Rzecz Inicjatyw Społecznych „Pomóżmy sobie wspólnie”, 

- Stowarzyszenie Społeczno-kulturalne „Źródło” im. Św. Jadwigi Królowej Polski. 
 

Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 230/XXV/17 w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Stara Biała 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018 (uchwała w załączeniu do 

protokołu). 
 
 

Ad. 22. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 231/XXV/17 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych                             

i ustalenia jej przebiegu (uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

 

Ad. 23. 

Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 

położonego w m. Maszewo Duże. 

Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 

w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych 

Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 

                                   „przeciw” 0 radnych 

                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 232/XXV/17 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 

z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo 

Duże (uchwała w załączeniu do protokołu). 
 
 

Ad. 24. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni otrzymali wcześniej informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych w gminie Stara Biała za rok szkolny 2016/2017 wraz z wynikami egzaminu 

gimnazjalnego kl. III. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania lub uwagi do 

przedstawionej informacji. 

Wobec braku pytań i uwag ze strony radnych Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

Gminy przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Stara Biała za rok 

szkolny 2016/2017 wraz z wynikami egzaminu gimnazjalnego kl. III. 
 
 

Ad. 25. 

Informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych odczytali: 

 Przewodniczący Rady – informację Wojewody Mazowieckiego dotyczącą oświadczeń 

majątkowych złożonych przez Wójta i Przewodniczącego Rady oraz informację 

Przewodniczącego Rady dotyczącą analizy danych zawartych w oświadczeniach 

majątkowych radnych złożonych za 2016 r. 

 Wójt – informację dotyczącą analizy oświadczeń majątkowych za 2016 r., złożonych przez 

sekretarza gminy, skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy  oraz 

przez osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu wójta. 
 

Ad. 26. 

Głos zabrali: 
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Radny Leszek Majczyna: 

 Zapytał o zaawansowanie budowy kanalizacji w Ludwikowie. 

 Poprosił o zamontowanie oświetlenia ulicznego  w Ludwikowie. 

 Wyjaśnił, że głosował za wykreśleniem punktu w sprawie emisji obligacji komunalnych                

z porządku obrad, ponieważ brakowało mu wyjaśnienia które przed podjęciem uchwały               

w tej sprawie przedstawił expert Aesco Group i które rozwiało jego wątpliwości. 

 

W tym momencie Radny Sławomir Masztakowski opuścił salę obrad. 
 
Radny Jan Sieradzki: 

 Ponownie zgłosił problem studzienki kanalizacji deszczowej przy ul Mickiewicza, która 

jest uszkodzona. 

 Zgłosił problem drzewa – topoli - przy ul. Bielskiej w Starych Proboszczewicach, które 

rośnie pochylone i stwarza zagrożenie ze względu na linie energetyczną, która znajduje się 

pod nim. 

 Ponownie poprosił o patrol policji na ul. Mickiewicza w Starych Proboszczewicach, 

ponieważ kierowcy urządzają tam wyścigi. 
Radny Marek Moderacki: 

 Zapytał, kiedy będzie zakończone projektowanie końcowego odcinka ul. Słowackiego                  

w Mańkowie przy łączeniu z ul. Lipnowską. 

 Wnioskował aby na przyszły rok ustalić tak plany pracy komisji, aby tematy się nie 

powtarzały, ponieważ później te tematy są przedstawiane przez przewodniczących komisji 

na sesji pozostałym radnym. 

 Poprosił Prezesa Zarządu Spółki GK „Stara Biała”  o wyjaśnienia odnośnie prac 

wykonywanych przy ul. Dobrzyńskiej. 
 

Odpowiedzi Prezesa Jarosława Rydzewskiego: 

Na pytanie radnego Leszka Majczyny: 

 Zabezpieczenia w formie hipoteki czyli wyceny operatów szacunkowych, które zostały 

złożone okazały się niewystarczające. Fundusz wziął pod uwagę tylko 70% oszacowanej 

kwoty tj. 2 600 000 zł. W związku z tym wniosek zostanie złożony ponownie na mniejszą 

kwotę. Dodatkowo brakuje 1 000 000 zł. Uzgodniono z Wójtem, że ewentualnie spółka 

otrzyma pomoc ze strony Gminy w postaci zwiększenia kapitału zakładowego.  

Na prośbę radnego Marka Moderackiego: 

 Miała miejsce awaria. Pękła rura żeliwna doprowadzająca wodę z Wodociągów Płockich. 
 

Wójt wyjaśnił, że wniosek o pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska                     

i Gospodarki Wodnej w Warszawie zostanie złożony na mniejszą kwotę aby przyspieszyć 

działania związane z uzyskaniem pożyczki i ogłosić przetarg na wykonanie kanalizacji. 

Brakujące pieniądze Spółka albo wygospodaruje z własnych środków albo dołoży Gmina. 
 

Odpowiedzi Wójta: 

Na pytanie radnego Jana Sieradzkiego: 

 Studzienkę będzie trzeba przebudować, ponieważ jest naprawiana dwa razy w roku i nie 

daje to pożądanych efektów. 

 Odnośnie drzewa na ul. Bielskiej w Starych Proboszczewicach - decyzję o wycięciu topoli 

wydaje Gmina, ale wniosek musi złożyć zarządca drogi. Zostanie sprawdzone czy wniosek 

taki został już złożony. Jeżeli nie został jeszcze złożony, poprosimy o złożenie takiego 

wniosku aby przyspieszyć wycinkę drzewa. 

 Zostanie to zgłoszone do Policji.  
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Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 

  Ul. Słowackiego jest w trakcie projektowania, musi zostać przebudowana linia 

energetyczna i linia gazociągu. 

 Tematy omawiane na komisjach czasami się powtarzają, żeby radni byli dobrze o 

wszystkim poinformowani. Weźmiemy to pod uwagę przy ustalaniu planów pracy komisji 

na rok 2018 aby przedstawiane informacje przez przewodniczących komisji się nie 

powielały się na tej samej sesji. 

Na pytanie radnego Leszka Majczyny: 

  Oświetlenie powinno być zamontowane do  końca listopada. Wykonawca czeka na 

dostawę słupów. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 

 Ponownie poprosił o naprawę chodnika wzdłuż ul. Spacerowej oraz kostkę wzdłuż ul. 

Wrzosowej w Brwilnie przez firmę, która obecnie wykonuje inwestycje drogowe                             

w Mańkowie. 

 Zgłosił problem zarwanego przepustu przy drodze wojewódzkiej 562 na działkę gminną. 

 Zapytał o realizacje oświetlenia przy ul. Spacerowej w Brwilnie. 

 Poprosił o tabliczkę z numerami posesji przy sięgaczach  na ul. Wrzosowej w Brwilnie. 

Radny Sławomir Dąbrowski: 

 Podziękował Prezesowi Rydzewskiemu za hydrant na ul. Płockiej. 

 Ponownie zgłosił problem niedrożnej kanalizacji deszczowej na działce przy drodze 

wojewódzkiej w miejscowości Nowe Proboszczewice. 

 Zapytał, czy jest możliwość założenia kraty lub siatki na rowie przy ul. 

Płockiej,zabezpieczający przed liśćmi i gałęziami.  

Radny Jan Sieradzki: 

 Zgłosił problem zaniedbanego rowu od ulicy Polnej wzdłuż ulicy Mazowieckiego, który 

powinien odprowadzać wodę w kierunku ulicy Konopnickiej.  

Radny Krzysztof Paradowski: 

 Zgłosił problem ogrodzenia w miejscowości Srebrna, które zostało pobudowane                                 

w  poboczu, przy samym asfalcie. Stwarza to problem dla pieszych, którzy boją się, że 

ogrodzenie jest pod napięciem, ponadto  konie, które tam się wypasają uszkadzają skarpę 

drogi.  
 

W tym momencie wyszedł radny Marek Krajewski. 

 

Radna Marianna Stawicka: 

 Podziękowała za  budowę drogę w Nowym Trzepowie. 

 Zapytała, na jakim etapie jest budowa placu zabaw w Bronowie-Zalesiu. 

 Zapytała, na jakim etapie jest projekt drogi do cmentarza. 

 
Odpowiedzi Wójta: 

Na pytania Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 

 Sprawa przepustu została już zgłoszona przez mieszkańców. 

 W przypadku oświetlenia przy ul. Spacerowej w Brwilnie sytuacja jest taka sama jak                      

w przypadku oświetlenia w Ludwikowie. Wykonawca czeka na dostawę słupów 

oświetleniowych. Umowa jest podpisana na realizację do końca listopada. 

 Sprawa chodników i tabliczek zostanie przekazana do realizacji. 

Na pytania radnego Sławomira Dąbrowskiego: 

 Trzeba wymienić kanalizację deszczową, ponieważ została zniszczona przez korzenie 

drzew, jest zapchana i nie odpływa woda. 

 Krata nie będzie dobrym rozwiązaniem ponieważ może to całowicie zablokować odpływ 

wody. 
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Na pytanie radnego Jana Sieradzkiego: 

 Rów zostanie sprawdzony. 

Na sprawę poruszona przez radnego Krzysztofa Paradowskiego: 

 Odnośnie zagrodzenia, Wójt przyznał rację, że ogrodzenie jest postawione zbyt blisko 

drogi. Będziemy interweniować w tej sprawie.  

Na pytanie radnej Marianny Stawickiej: 

 Plac zabaw jest zaprojektowany. 

 Droga do cmentarza jest na zaawansowanym etapie projektowania. 

 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 

 Złożyła zażalenie, że podniosła rękę w pkt 12 aby zadać pytanie, ale nie zostało to 

zauważone. 

 Poinformowała, że była jedyną osobą obecną na spotkaniu konsultacyjnym z organizacjami 

pozarządowymi. 

 
W tym momencie radny Stanisław Antoszkiewicz i sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz 

opuścili salę obrad. 

 
Radny Jan Sieradzki: 

 Zgłosił problem przełomu w drodze w Trzebuniu przy łączeniu z asfaltem. Zapytał, czy 

zostanie to w jakiś sposób zlikwidowane.  

Odpowiedź Wójta: 

Na sprawę poruszoną przez radnego Jana sieradzkiego: 

 Prawdopodobnie zostało to już wyrównane. Jeżeli jeszcze nie, to zostanie wyrównane. 

Jednakże, wszędzie na granicy między zmianą nawierzchni robi się uskok. 

 

 

Ad. 27. 

W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 

 

Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 

 Wnioskował o poważne potraktowanie próśb mieszkańców Nowych Proboszczewic, którzy 

regularnie składają prośby do Wójta i Rady Gminy w sprawie ul. Polnej. 

 Zgłosił potrzebę budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej 540 w Nowych 

Proboszczewicach, oraz chodnika przy ul. Azaliowej. 

 
Na prośbę Przewodniczącego Rady komisje ustaliły terminy spotkań w miesiącu grudniu. 

Komisja Rewizyjna spotka się 5 grudnia, Komisja Polityki Społecznej 12 grudnia, a Komisja 

Budżetowa 19 grudnia. 

 
Ad. 28. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XXV 

Sesji Rady Gminy Stara Biała. 

 
 
 
                                                                                    Przewodniczący Rady 

 

                                                                                    /-/ Wojciech Żółtowski 
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Małgorzata Bornińska 


